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Onderwerp
Beantwoording raadsbehandeling en motie bus Dinteloord

Steenbergen, 13 oktober 2020

Aan de Raad,

Tijdens uw besluitvormende vergadering van 24 september jongstleden heeft u gesproken over 
de plannen die voorliggen aangaande de bus in Dinteloord. Aansluitend heeft u hier unaniem 
een motie over aangenomen zoals deze was ingediend door D66 en de Volkspartij. Graag geven 
wij u een inhoudelijke reactie op de zaken die u over dit onderwerp heeft besproken, waaronder 
een toezegging van de wethouder. Uw in de motie opgedragen verzoek hebben wij opgepakt. Op 
16 oktober 2020 is er een video-overleg gepland tussen wethouder Baartmans en gedeputeerde 
Van der Maat. Wij zullen u hier te zijner tijd een terugkoppeling op geven.

Deze reactie vindt u aansluitend in bijlage 2. Aanvullend vindt u in bijlage 2 actuele informatie van 
de Regio West-Brabant (RWB) over het proces van de aanbesteding van het openbaar vervoer in 
relatie tot covid-19. Dit staat los van de raadsbehandeling, maar de RWB heeft verzocht deze 
informatie met de raden van de regiogemeenten te delen.

Tot slot wijzen wij u op de raadsinformatieavonden die RWB en provincie organiseren op 26 en 
27 oktober. Deze gaan over de transitiestrategie gedeelde mobiliteit waar de plannen voor de 
bus in Dinteloord deel van uitmaken. Deze bijeenkomsten zijn voorzien in Etten-Leur, maar 
mogelijk worden ze op een andere wijze georganiseerd gezien de actuele situatie rond covid-19.

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders van Steenbergen,
De loco-secretaris, De burgemeester,

;. H.C. de Korte, MCM



BM2005186

Bijlage 1: beantwoording n.a.v. besluitvormende vergadering d.d. 24-9-2020

In de raadsbehandeling van het onderwerp aangaande de bus in Dinteloord zijn twee 
onderwerpen aan bod gekomen: A. de situatie van buslijn 102 in Nieuw-Vossemeer en B. de 
plannen voor de bus in Dinteloord. In die volgorde geven wij onderstaand een inhoudelijke 
reactie. Bij Dinteloord gaan we onder 1 in op de raadsbehandeling, onder 2 op de motie.

A. Ten aanzien van buslijn 102 in Nieuw-Vossemeer

1. Het is nog altijd niet zeker wat de provincie Zeeland gaat doen met deze lijn. Mogelijk 
wordt de voorgenomen wijziging ingetrokken en blijft lijn 102 de gebruikelijke route via
Nieuw-Vossemeer rijden. Het is evenmin bekend wanneer hier een definitief besluit over 
wordt genomen. Dit is 24 september nog nagevraagd.

2. De mogelijke wijziging van lijn 102 staat geheel los van zowel de dienstregeling als van de 
aanbesteding in West-Brabant. Lijn 102 wordt gereden in opdracht van de provincie 
Zeeland en wordt uitgevoerd door Connexxion. Daarentegen heeft Arriva, als vervoerder 
in West-Brabant in opdracht van de provincie Noord-Brabant, aangeboden om schoolbus 
614 in de ochtend- en middagspits een extra ritte laten rijden tussen Nieuw-Vossemeer 
en Steenbergen in het geval dat de lijn 102 inderdaad wordt aangepast. Dit zou dan 
ingaan per januari 2021.

B. Ten aanzien van de bussen in Dinteloord

1. Raadsbehandeling

Tijdens de raadsbehandeling zijn een aantal punten benoemd. Deze zijn zo goed mogelijk 
concreet gemaakt en onderstaand uitgewerkt. Hierbij zit ook een toezegging van de wethouder.

Discussie over de openbaarheid
U heeft aangegeven kritisch te zijn op het gegeven dat het voorstel niet is voorgelegd aan de 
bewoners. Het klopt dat wij de bewoners niet hebben betrokken bij het maken van de keus. Wel 
hebben wij de bewoners, ons inziens, tijdig en juist geïnformeerd over de voorgenomen plannen. 
De reden dat wij de bewoners niet betrokken hebben bij het maken van de keus is het feit dat er 
eigenlijk geen sprake is van een keus. De ogenschijnlijke keuze is die tussen een bushalte aan het 
Zuideinde of een bushalte bij de rotonde. De feítelijke keuze is echter die tussen een bushalte 
voor Dinteloord of geen bushalte voor Dinteloord.

Wij hebben aangenomen dat bewoners de voorkeur zouden hebben uitgesproken voor de keuze 
van een bushalte voor Dinteloord. En kiezen voor behoud van de bus betekent kiezen voor een 
nieuwe bushalte. De ambitie van de provincie is namelijk helder en duidelijk: halte Zuideinde 
heeft geen toekomst, dit vanwege de dubbel af te leggen route over de Steenbergseweg. Daar 
kunnen wij als gemeente van alles van vinden maar het is nu eenmaal de koers van de provincie.



BM2005186

Het is zodoende een aannemelijk scenario dat over een aantal jaar de bus verdwijnt uit 
Dinteloord omdat halte Zuideinde niet meer bediend zal worden. Nu vasthouden aan Zuideinde 
brengt ons, gemeente en bewoners, in onzekerheid en als puntje bij paaltje komt, heeft de 
provincie simpelweg het recht om te stoppen met het bedienen van halte Zuideinde.

Om dat scenario voor te zijn en om niet in onnodige onzekerheid terecht te komen, hebben wij 
een duidelijke keus gemaakt. Halte Zuideinde heeft geen toekomst dus leggen wij een halte aan 
die wél toekomst heeft en doen dat op zo'n manier dat de leefbaarheid en bereikbaarheid van 
Dinteloord zo goed mogelijk gewaarborgd blijven. We hebben de medewerking van de provincie 
om deze halte uit te bouwen tot mobiliteitshub, een voorbeeldhalte als onderdeel van het 
toekomstige OV. Concreet betekent het dat we dan de mogelijkheden kunnen verkennen van 
bijvoorbeeld deelfietsen of van extra voorzieningen*). Ook betekent het dat we mogen rekenen 
op cofinanciering van de provincie voor de aanleg van deze halte. Halte Zuideinde kan niet zo 
uitgebouwd worden en al helemaal niet met steun en geld van de provincie. Nog los van de vraag 
of er na 2023 überhaupt nog een bus zal stoppen.

Ofwel: vasthouden aan Zuideinde is niet realistisch en houdt ons, gemeente en bewoners, vooral 
in onzekerheid. Dat komt de leefbaarheid, en uiteindelijk ook de bereikbaarheid zeker niet ten 
goede. We geven dan ook de regie uit handen, terwijl we nu een voortrekkersrol hebben in de 
provinciale opgave.

*) Het was niet goed te verstaan, maar er werd waarschijnlijk een opmerking gemaakt over 
fietskluisjes. Het is juist een belangrijk onderdeel voor de nieuwe halte dat er goede stallings- 
voorzieningen komen voor fietsen. Daarom hebben we ook een budget aangevraagd dat 25,ŵ 
hoger ligt dan de raming voor een basishalte met basisvoorzieningen. Daarmee hebben we de 
ruimte om te kijken naar betere voorzieningen, zoals bijvoorbeeld speciale fietskluizen voor 
elektrische fietsen. Ook kunnen we dat budget aanwenden voor een prettige, groene aankleding 
en landschappelijke inpassing.

Leefbaarheid t.a.v. ouderen
In relatie tot leefbaarheid werden ook genoemd ouderen en mensen die minder goed ter been 
zijn en dat de plannen nadelig voor hen zijn. Zij kunnen echter gebruik maken van de Plusbus net 
zoals ze dat nu ook doen of kunnen doen. De plannen hebben geen enkele invloed op de 
Plusbus, deze kan haar doelgroepen blijven bedienen.

Tot hoe laat rijden de bussen, TOEZEGGING
Met het verplaatsen van bushalte Zuideinde naar de rotonde wordt ook buurtbus 200 uit Fijnaart 
doorgetrokken. Dit is een net zo volwaardige buurtbus als de andere buurtbussen in de 
gemeente. Daarmee is die wellicht minder volwaardig dan een "grote" streekbus, in de praktijk 
maakt dat weinig uit. De streekbussen rijden namelijk ook niet in de weekenden, zelfs de 
belangrijke 310 niet. Die 310 rijdt doordeweeks wél tot 's avonds laat, maar de andere 
streekbussen hebben vergelijkbare tijden als de buurtbus. De wethouder heeft toegezegd u te 
informeren over de vertrektijden van halte Zuideinde, die zijn als volgt. Alle vier de buslijnen,
110, 111, 200 en 310, rijden enkel doordeweeks en dus niet in de weekenden. Navolgende 
dienstregeling geldt zodoende voor maandag t/m vrijdag buiten de vakanties.
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Bron: "Dienstregeling West-Brabant geldig vanaf 20 september 2020”, geraadpleegd 25-9-2020.

Lijn 110 Dinteloord - Ossendrecht

Vertrek eerste bus: 7:28u 
Vertrek laatste bus: 9:11 u

Aankomst eerste bus: 13:46u 
Aankomst laatste bus: 16:46u

Lijn 111 Bergen op Zoom - Roosendaal

Richting Roosendaal:
Vertrek eerste bus: 6:12u 
Vertrek laatste bus: 19:1 Ou

Richting Bergen op Zoom:
Vertrek eerste bus: 6:48u 
Vertrek laatste bus: 19:48u

Lijn 200 Dinteloord - Fijnaart

Vertrek eerste bus: 7:53u 
Vertrek laatste bus: 18:53u

Aankomst eerste bus: 7:36u 
Aankomst laatste bus: 18:36u

Lijn 310 Bergen op Zoom - Rotterdam

Richting Rotterdam:
Vertrek eerste bus: 6:03u 
Vertrek laatste bus: 23:29u

Richting Bergen op Zoom:
Vertrek eerste bus: 6:06u 
Vertrek laatste bus: 23:40u

Met provincie en Arriva lopen nog de gesprekken over de uitwerking van de dienstregeling en de 
aansluiting tussen buurtbus en streekbus bij Dinteloord.

Aanvullend, los van de kwestie Dinteloord heeft de gemeente in de opgave van de transitie- 
strategie de wens genoemd de buurtbussen vaker en later te willen laten rijden. Omdat dat geen 
prioriteit heeft van de provincie zullen we hier zelf ook een bijdrage aan moeten leveren mocht 
hier toe worden besloten (door gemeente én provincie). Dit is nog prematuur.
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Verwarring over het Reizigersoverleg Brabant (ROB)
Er hebben enige tijd geleden gesprekken plaatsgevonden tussen het ROB en de provincie Noord- 
Brabant. Dat doet de provincie omdat zij de concessieverlener is voor het openbaar vervoer en 
onderdeel van die functie is het afstemmen van nieuwe plannen met het ROB. Zodoende zijn ook 
de plannen voor Dinteloord door de provincie voorgelegd aan het ROB. De gemeente is hierbij 
niet betrokken. De uitkomsten zijn door provincie ambtelijk gedeeld met gemeente.

Inhoudelijk: het ROB was in eerste instantie niet akkoord met het voorstel maar heeft uiteindelijk 
wel ingestemd omdat ze zich kon vinden in de volgende aanvullingen en argumenten:

Buurtbus 200 wordt doorgetrokken naar de nieuwe halte.
Buurtbus 200 krijgt een nieuwe halte bij het Raadhuisplein als vervanging van halte 
Zuideinde. Deze nieuwe halte komt meer in het centrum te liggen dan Zuideinde.
Binnen de provinciale opgave gedeelde mobiliteit, waar de gemeente nauw bij is 
betrokken, worden de mogelijkheden verkend van voorzieningen zoals deelfietsen.
Met het wegvallen van de streekbussen op de Steenbergseweg wordt daar de 
leefbaarheid verbeterd, ook al blijft er wel ander groot verkeer rijden zoals voor de 
bevoorrading van de winkels in het centrum.

Vergelijking met Stampersgat
In uw vergadering werd een vergelijking gemaakt met de kern Stampersgat in de gemeente 
Halderberge. Voor de volledigheid hierbij enige informatie over het openbaar vervoer in 
Stampersgat. De kern heeft vier bushaltes en twee buslijnen, de 111 die ook Dinteloord aandoet 
en de 103. De 111 doet alle vier de haltes aan, de 103 slechts één. Het grote verschil met 
Dinteloord is dat er sprake is van een doorgaande route. Kan bijvoorbeeld een halte 
overgeslagen worden omdat er geen reizigers zijn, dan is er dus geen reistijdverlies omdat een 
bepaalde weg twee keer moeten worden afgelegd. Overigens had Stampersgat een vijfde halte, 
maar die is vorig jaar verplaatst naar de suikerfabriek op het AFC in onze gemeente. Ook wordt 
Stampersgat niet bediend door de belangrijke lijn 310 naar Rotterdam.

Dinteloord heeft nu twee haltes (Dorus Rijkersstraat en Zuideinde) en met het voorstel worden 
dat er drie (Rotonde, Dorus Rijkersstraat en Raadhuisplein).

Discussie over tijdwinst
De route van de rotonde naar halte Zuideinde en weer terug kost 2 minuten. Dat lijkt heel weinig, 
of marginaal zoals het werd genoemd, maar voor een dienstregeling van een bus heeft dat wel 
veel invloed. Bijvoorbeeld op de overstaptijd op andere haltes of een treinstation, of de 
werktijden en pauzes van chauffeurs. Een besparing van 2 minuten kan dus wel degelijk verschil 
maken kijkende naar een totale dienstregeling, een OV-netwerk of een dienstrooster.
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2. Motie

Met de motie heeft u college van burgemeester en wethouders opgedragen "om de gesprekken 
met de provincie Noord Brabant te heropenen en in afwijking van het eerder overleg zoals 
genoemd in de beantwoording van vraag 1 van de Statenfracties gemotiveerd te bepleiten dat de 
rechtstreekse busverbinding naar het centrum van Dinteloord in stand blijft en niet wordt 
vervangen door kleine busjes welke pendelen tussen het centrum en een halte buiten de 
dorpskern van Dinteloord en dat lijn 102 via Nieuw-Vossemeer zal blijven rijden".

Hierop kunnen wij op dit moment antwoorden dat gemeente en provincie met elkaar in contact 
zijn hoe we dit verzoek het best vorm kunnen geven. Wethouder heeft aangegeven met 
gedeputeerde in gesprek te willen, dit staat nu gepland voor 16 oktober 2020. Overigens kunnen 
er ambtelijk geen "gesprekken heropend" worden, omdat daar al anderhalf jaar gesprekken 
lopen en dit nog enige maanden zal voortduren. Gemeente, provincie en regio werken nauw en 
intensief samen aan de uitwerking van de transitiestrategie gedeelde mobiliteit en geven zo 
invulling aan de gezamenlijk ondertekende intentieovereenkomst van december 2019. In de vele 
gehouden werkgroepen, overleggen en bijeenkomsten is gezamenlijk en weloverwogen tot het 
voorliggende plan gekomen voor de bussen in Dinteloord.

Met de provincie zullen wij nadrukkelijk niet de situatie in Nieuw-Vossemeer bespreken omdat dit 
volledig buiten de verantwoordelijkheid valt van de provincie Noord-Brabant (zie onder A 2).

Wij zullen u informeren over de uitkomst van de afspraak met de gedeputeerde.
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Bijlage 2: aanvullende informatie Regio West-Brabant over de aanbesteding en covid-19

BRABANT

18-9-2020

Covid-1? pandemie: de actuele situatie met Corona kan invtoed hebben op de planning.
In het uítgangspuntendocument gaan we nog uit van een situatie zoals die voor Corona 
was. Met andere woorden: we gaan ervan uit dat in 2023 de situatie weer normaal is en dat 
marktpartijen in 2020/2021 weer in staat zijn om op een goede manier een inschrijving te 
maken.

Dit is op dit moment nog hoogst onzeker. Alle in Nederland lopende of binnenkort startende 
aanbestedingen ziļn stop gezet, waarbij een oplossing gezocht wordt voor het wel door laten 
lopen van het vervoer (via verlengingsafspraken of noodconcessies). Ook op landelijk niveau 
wordt er onderzocht wat de gevolgen van Corona zijn op de huidige en toekomstige 
concessies en wordt bekeken of hiervoor gezamenlijke afspraken gemaakt kunnen worden 
voor bijvoorbeeld de planning. Hierbij is het belangrijk dat er niet te veel aanbestedingen 
tegelijk gaan lopen.

Pas als daar duidelijkheid over is, kan per concessie een maatregelenpakket afgesproken 
worden om structureel gezonde concessies te krijgen. Vooruitlopend hierop is de provincie al 
in gesprek met de vervoerders om te kijken naar mogelijke maatregelen. Hierbij kan gedacht 
worden aan het aanpassen van de dienstverlening aan het aantal reizigers maar ook andere 
maatregelen om de kosten te beperken worden onderzocht.

Het bovenstaande heeft ook gevolgen voor hoe verder te gaan met de concessie West en 
de (gezamenlijke) aanbesteding van Flex. Dit najaar verwachten we meer inzicht te hebben 
in de mogelijke scenario's hiervoor. Onderdeel van deze scenario’s zijn onder andere de 
financiële consequenties, duur en start van de concessie en de vorm van de concessie en 
mogelijke opties voor de gezamenlijke aanbesteding van Flex en Wmo-vervoer.


